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"És una decisió difícil després de tants anys, però també és 
una decisió meditada", explica el santboià Pau Gasol  

Administración Profesional de Comunidades

www.gestioveinal.es

Rambla Josep Maria Jujol, 51
Sant Joan Despí

Servicio de Urgencias a nuestras comunidades    24 horas - 365 días/año

¡Disfruta más de tu tiempo! Reducimos la cuota mensual
de tu comunidad

-30%
Llámanos. 93 461 90 01
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Sant Feliu 
renova les 
quatre Flors 
d’Honor de 
Viles Florides
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Identifiquen 
l'autor d'un 
homicidi comès 
l'any 2004 
a Castelldefels

C/Dr. Martí i Julià,43 · Cornellà · 930 245 112
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L’Hoquei Club 
Sant Just guanya 
la primera Lliga 
Catalana Plata
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El cornellanenc 
Levi Díaz 
representarà 
Espanya a Eurovisió 
Júnior 2021

S'elimina la majoria de restriccions en cultura, esport
i hostaleria pel descens de casos de la Covid-19
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Adeu a la majoria de restriccions 
en cultura, esport i hostaleria
La limitació d’aforaments a la restauració, cultura, activitats esportives 
exteriors, universitats i fires i congressos decau i tornarà a ser del 100%

El Prat de Llobregat reinventa  
el seu banc d’aliments 

El Prat de Llobregat ha reinventat el seu banc 
d’aliments fent que els seus beneficiaris puguin 
participar activament en la seva gestió a partir d’un 

model de governança cooperativa, segons informa 
l’ACN. Amb l’objectiu de deixar enrere el tradicional 
model assistencialista, La Botiga, que és com s’ha batejat 
el projecte, permetrà que els usuaris que ho vulguin 
siguin un voluntari més durant tres hores al mes.

Nou espai al dol gestacional,  
perinatal i neonatal al Papiol

En el marc del Dia internacional per la visibilització de 
la mort gestacional, perinatal i neonatal, el passat 
divendres 15 d’octubre, el Cementiri Comarcal 

Roques Blanques (El Papiol) va presentar un nou espai 
dedicat a aquest tipus de pèrdua. L’objectiu és donar 
resposta a una necessitat existent a la nostra societat, 
contribuint a la conscienciació sobre el dol per la pèrdua 
d’un fill o filla durant la gestació o poc després de néixer.

La Zona de Baixes Emissions 
es continuarà estenent

La Zona de Baixes Emissions es continuarà estenent per 
l’àrea metropolitana. Els sis municipis on es vol aplicar 
abans del 2023 són Sant Boi de Llobregat, Santa Coloma 

de Gramenet, Badalona, Castelldefels, Gavà i Viladecans. 
La restricció ara ja està vigent a Barcelona, Sant Cugat 
del Vallès i Sant Joan Despí , tot i que les sancions no es 
començaran a posar fins al 2022. Aprofitant part dels fons 
europeus anti-Covid Next Generation, l’Àrea Metropolitana 
de Barcelona la vol ampliar a la segona corona.

SOCIETAT

El president de la Gene-
ralitat, Pere Aragonès, 
va anunciar que a partir 

del divendres 15 d'octubre 
s'eliminarien a Catalunya 
la majoria de restriccions 
que afecten les activitats 
culturals, esportives i a 
l'hostaleria, però es manté 
l'ús obligatori de la mas-
careta en espais interiors 
i també a fora quan no es 
pugui mantenir la distància 
de seguretat entre perso-
nes no convivents. Això vol 
dir també als llocs de treball 
i als centres educatius. Així 
ho va anunciar en una roda 
de premsa, en la qual va 
destacar que es tracta d'un 
“pas de gegant” per “tornar 
a la màxima normalitat” 
gràcies a la millora de les 
dades epidemiològiques i 
Catalunya, però ha alertat 
que la suavització de les 
mesures per contenir la Co-
vid-19 “no poden ser sinò-
nim d'una relaxació total.”

Normativa
La limitació d’aforaments a 
la restauració, cultura, esport 
exterior, universitats i fires 
i congressos decau i torna 
a ser del 100%. Encara es 
manté la restricció del 80% 
a esdeveniments esportius 
d’interior i la del 70% a locals 

d’oci nocturn i a concerts 
amb la gent a peu dret. En 
l’àmbit de la restauració, 
Aragonès va especificar 
que a banda de recuperar 
l’aforament del 100%, bars i 
restaurants també es recupe-
ra l’horari habitual anterior 
a la pandèmia. Tampoc cal 
que mantinguin cap mena 

de distància de seguretat 
entre taules ni que el límit 
màxim de comensals per 
taula sigui de deu persones.  
D'altra banda, a les concen-
tracions de persones a l'espai 
públic que es facin entre la 
1 de la matinada i les 6 del 
matí no es permet el consum 
d'aliments ni begudes.

Foto: Arxiu



3Octubre 2021 | LA PREMSA DELBAIX.es

SOCIETAT

La xarxa europea de rutes 
cicloturistes incorpora a Viladecans
La ciutat baixllobregatina ja té connexió per carril bici amb l'Aeroport Josep         
Tarradellas Barcelona-El Prat i L9 de metro i properament amb L5 a Cornellà 

La ciutat de Viladecans 
s'ha incorporat a la xarxa 
europea de rutes ciclo-

turistes EuroVelo, després 
que la Generalitat de Cata-

lunya hagi finalitzat els 300 
metres de carril bici que 
faltaven per unir el tram ci-
clable del Camí del Mar amb 
l'entorn a l’aeroport del Prat. 

Eurovelo treballa en el des-
envolupament de 17 reco-
rreguts per Europa, tres dels 
quals per territori espanyol, 
que estan tots en procés 
de creació amb trams ja en 
actiu i altres en projecte. 
Viladecans està dins de la 
ruta EuroVelo 8 que, amb 
gairebé 7.500 quilòmetres 
per l’arc mediterrani, unirà 
deu països, des de Càdis 
(Espanya) a Nicòsia (Xipre). 
Al seu pas per Catalunya, 
aquesta ruta ja disposa 
de dos trams en funciona-
ment: un entre la frontera 
francesa i Sils i l’altre entre 
Premià de Mar i Viladecans, 
que tot just s’ha senyalitzat 
fa uns dies coincidint amb 
el Congrés CicloBCN21, 
que s’ha fet a Barcelona 
del 5 al 7 d’octubre. La ini-

ciativa promou els viatges 
sostenibles –aposta que 
comparteix Viladecans per 
al seu model de desenvolu-
pament turístic– tot perme-
tent tant llargs recorreguts 
en bicicleta com facilitant 
un turisme de proximitat a 
través de la bici, tot conver-
tint a Viladecans en la porta 
d’entrada cicloturista al Del-
ta. I és que a l’abaixador de 
Renfe se suma la intermoda-
litat amb el transport públic 
amb l’accés a través del me-
tro, amb la L9 a l’aeroport i, 
properament, amb l'L5 a 
Cornellà amb la creació del 
carril bici a la carretera co-
marcal C-245. A més, la nova 
connexió dels carrils bici del 
territori facilita els desplaça-
ments quotidians en bicicle-
ta de la gent de Viladecans, 

com per exemple l’accés a 
un gran pol d’activitat labo-
ral com l’aeroport i el seu en-
torn i, per primera vegada, a 
la xarxa de metro, a través 
de la línia L9.

Protagonistes
La ruta EuroVelo 8 ha estat 
una de les protagonistes del 
congrés CicloBCN21 i alguns 
dels seus participants han 
visitat Viladecans en una 
les activitats de camp de 
l’esdeveniment. Viladecans 
també hi ha estat present 
en la cita amb la participa-
ció del tinent d’alcalde de 
Transició Ecològica, Mobi-
litat i Residus, Jordi Mazón, 
en una de les videocomuni-
cacions que s’han reproduït 
en el congrés durant els tres 
dies de celebració. 

Fotos: Aj. Viladecans

Nou reconeixement a 
l'Hospital de Viladecans

L’Hospital de Viladecans va obtenir un Accèssit en els 
premis Professor Barea de la Fundació Signo en la 
modalitat de desenvolupament per a la millora de 

l’atenció sanitària per la consulta d’infermeria a l’atenció 
d’Urgències (GIDA) en un hospital comarcal. La directora del 
centre, Montse Oliveras, i la directora d’infermeria, Meritxell 
López, van ser les encarregades de recollir el premi.

Gavà exposa els projectes al 
Foro Global de Gobiernos Locales

L'alcaldessa, Gemma Badia, va exposar a Sevilla els 
projectes que s’impulsen des de Gavà per construir un 
futur més sostenible, just i respectuós amb el planeta. El 

III Foro Global de Gobiernos Locales es va fer sota el títol “La 
Agenda 2030 y el Green L’esdeveniment va servir per dialogar 
sobre solucions tecnològiques i digitals, infraestructures 
sostenibles, canvi climàtic, igualtat i inclusió social.

 
Obres de millora de la pista    
de Begues a la Plana Novella

La Diputació de Barcelona ha iniciat les obres de 
reparació i millora de la pista forestal que enllaça 
el nucli de Begues i la Plana Novella, al Parc del 

Garraf. Amb motiu d'aquestes obres, a partir del dia 
27 de setembre i durant dos mesos la pista romandrà 
tancada de 8.00 h a 18.00 h de dilluns a divendres Els 
treballs tenen un pressupost de 183.000 euros.

Adif licita les millores a 
l'estació de Castelldefels
El termini d'execució és d'uns divuit mesos

Adif ha licitat un con-
tracte de serveis de 
consultoria i assistèn-

cia tècnica per a la redacció 
dels projectes de millora de 
les estacions de Montcada-
Bifurcació i Castelldefels per 

un import de 511.727 euros 
i un termini d'execució es-
timat de 18 mesos. Aquest 
contracte permetrà definir 
les solucions tècniques per 
als avantprojectes i els pro-
jectes constructius del nou 

edifici de viatgers de l'estació 
de Montcada-Bifurcació i per 
a la remodelació de l'estació 
de Castelldefels (s'està des-
envolupant un projecte per 
millorar la seva funcionalitat, 
incloent-hi la implantació de 

quàdruple via en l'àmbit de 
les instal·lacions.

Nova entitat
Castelldefels compta, des de 
fa unes setmanes, amb una 
nova entitats. Es tracta de 
l’Associació ArtiMent, que 
treballa en pro dels malalts 
mentals del municipi. Una 
entitat que s’autogestiona 
pels propis malalts i els seus 
familiars. L’objectiu és inte-
grar la problemàtica de la 
salut mental dins la socie-

tat i donar més visibilitat a 
aquestes malalties, a més de 
proveir d’un lloc de trobada 
per fer activitats artístiques, 
culturals i esportives que aju-

din a millorar l’estat anímic 
de les persones afectades 
per malalties mentals, i així 
afavorir les relacions socials 
dins d’aquest col·lectiu.

Foto: Arxiu

L’Ajuntament de Vilade-
cans ha creat un projecte 
educatiu anomenant Cièn-
cia al Carrer adreçat a in-
fants i joves i les seves famí-
lies. El projecte s’emmarca 
en un dels eixos de Vilade-
cans en la seva Estratègia 
2030, la innovació edu-
cativa, i té com a objectiu 
l’aprenentatge de la cièn-
cia i la tecnologia de forma 
engrescadora. Les dues 
primeres activitats de la 
iniciativa estan adreçades 
a persones de 8 a 14 anys, 
acompanyades per les se-
ves famílies, i se centren 
en les matemàtiques (Ruta 
Matemàtica) i l’astronomia 
(Un Sol de Carrer).

Duen la ciència 
al carrer

Nueva Colección
Otoño-Invierno
     2021-22

C/Vista alegre, 19 - Cornellà de Llobregat - 93 375 41 53  -  FRENTE MERCADO MARSANS              www.boutiquebely.com

Síguenos en: Instagram y Facebook
Looks diarios, novedades y promociones 
para estar siempre a la última en moda

Te espero. 
MªCarmen Tenorio Gómez
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ars.centre
Centre Ars Centre Psicològic Ars

Segueix-nos

C/Teide,10 - L'HOSPITALET · ryjmoreno99@gmail.com

Albañilería · Fontanería · Electricidad · más...

 Fijo. 93 449 56 51
      607 522 680

WathsApp

Síguenos en Facebook
Reformas Moreno Díaz

REFORMAS HNOS MORENOREFORMAS HNOS MORENO 
DESDE 1999

BAÑO BAÑO 
COMPLETOCOMPLETO

COCINA COCINA 
COMPLETACOMPLETA 6.500€6.500€  

3.500€3.500€  

 +info. Ver web:  www.reformasmoreno.es
PRESUPUESTO SIN COMPROMISOPRESUPUESTO SIN COMPROMISO

La reeducació és una intervenció psicoeducativa 
dirigida a nens i joves per treballar dificultats 
produïdes per trastorns específics com el TDAH 
(Trastorn per Dèficit d’Atenció i Hiperactivitat), 
dislèxia, discalcúlia, TEA (Trastorn de l’Espectre 
Autista), TDL (Trastorn del Desenvolupament del 
Llenguatge), etc.  A més, també pot ser beneficiós 
per aquells nens que tot i no presentar aquest tipus 
de dificultats, vulguin millorar el seu rendiment.

Els objectius d’una reeducació s’estableixen 
principalment a partir del perfil neuropsicològic del 
nen/a o jove. Aquest, s’obté amb la realització d’una 
valoració neuropsicològica, que ens proporcionarà 
una descripció qualitativa i quantitativa del seu 
desenvolupament i funcionament. Aquests objectius 
s’aniran ajustant i modificant al llarg de la intervenció 
segons l’evolució i progrés dels nens i joves.

Una reeducació implica: 
- Treballar dificultats de lectura, escriptura, 
matemàtiques, atencionals, en la planificació i 
organització, en el llenguatge, etc.
- Estimular habilitats cognitives: llenguatge, memòria, 
raonament, flexibilitat cognitiva, planificació, inhibició, 
etc.
- Generar o incrementar comportaments 
desitjables i adaptats al seu entorn.
- Proporcionar estratègies per compensar els 
dèficits.

A diferència del reforç escolar, que consisteix 
principalment en repassar els continguts escolars 
i millorar les qualificacions, la reeducació implica 
també aspectes emocionals i conductuals (gestió 
emocional, autoestima, habilitats socials, gestió de 
conflictes, etc.). De manera que, són intervencions 
realitzades per professionals com psicòlegs, 
pedagogs, psicopedagogs i neuropsicòlegs. A 
més, aquest tipus d’intervenció  inclouen espais 
de psicoeducació a famílies i escoles sobre el 
desenvolupament i evolució dels nens, així com 
oferir suport i estratègies per seguir estimulant les 
àrees treballades. 

En conclusió, la reeducació planteja un abordatge 
global, intervenint en nen, família i escola, on 
l’objectiu principal no és la restauració del dèficit, 
sinó generar i generalitzar estratègies que fomentin 
l’autonomia dels nens i joves, millorant així la seva 
qualitat de vida.

QUÈ ÉS 
UNA REEDUCACIÓ?

SOCIETAT

Un total de seixanta 
municipis seran con-
siderats mercat d’àrea 

tensa per a l’aplicació de la 
contenció de rendes de llo-
guer. Quan es compleix el 
primer any d’aplicació de la 
llei de contenció de rendes, 
45 municipis ja han aprovat 
la seva declaració i es preveu 
que ho facin una quinzena 
més. La Llei 11/2020, del 
18 de desembre, de mesu-
res urgents en matèria de 
contenció de rendes en els 
contractes d'arrendament, 
estableix que els municipis 
que es declarin com a àrea 
amb mercat d'habitatge 
tens hauran d’aplicar en els 
contractes de lloguer la con-
tenció de rendes que regula 
la norma. Aquella declaració 
tenia una vigència anual i els 
municipis que ho vulguin 
han sol·licitat la renovació 
d’aquella declaració. El di-
lluns 20 de setembre, a un 
any de compliment de la vi-

gència de la llei de contenció 
de rendes, es va publicar a 
DOGC el llistat dels 24 muni-
cipis catalans que han dema-
nat a l’Agència de l’Habitatge 
de Catalunya, del Departa-
ment de Drets Socials, entrar 
a formar part del llistat de 
municipis inclosos en àrea 
de mercat d’habitatge tens 
i que són: Blanes, Canet de 
Mar, Cardedeu, Figueres, la 
Garriga, Girona, Igualada, 
Lleida, Manresa, el Masnou, 
Mataró, Mollet del Vallès, 

Olesa de Montserrat, Rubí, 
Sabadell, Salt, Sant Fruitós 
de Bages, Sant Pere de Ribes, 
Santa Perpètua de Mogoda, 
Sant Sadurní d'Anoia, Tarra-
gona, Terrassa, Vilafranca del 
Penedès, Vilanova i la Geltrú. 
Per la seva part, l’Ajuntament 
de Barcelona i l’Àrea Metro-
politana de Barcelona (AMB), 
tenen competència per efec-
tuar la declaració d'àrea amb 
mercat d'habitatge tens en 
els seus respectius àmbits 
territorials. En aquest sen-

tit, Barcelona ja ha renovat 
la declaració d’àrea tensa 
i l’AMB ja va renovar per 
cinc anys més la declaració 
d'àrees d'habitatge tens dels 
següents vint municipis: 
Badalona, Barberà del Va-
llès, Castelldefels, Cornellà, 
Esplugues, Gavà, Moncada 
i Reixac, Montgat, Pallejà, El 
Prat, Ripollet, Sant Andreu de 
la Barca, Sant Boi, Sant Cugat 
del Vallès, Sant Feliu, Sant 
Joan Despí, Sant Just Des-
vern, Sant Vicenç dels Horts, 
Santa Coloma de Gramenet i 
Viladecans.

Incorporacions
Hi ha alguns municipis que 
està previst que en els pro-
pers mesos entrin a formar 
part dels municipis d’àrea 
tensa, ja que l’Agència de 
l’Habitatge de Catalunya 
preveu l’ampliació en nou 
municipis entre els quals 
hi ha La Palma de Cervelló, 
Molins de Rei i Begues.

Mercat d'habitatge tens al Baix
Tretze municipis de la nostra comarca han renovat la seva declaració 

L'AMB es va dur a terme 
l'operació de desmun-
tatge d'una part del mo-

biliari i les instal·lacions de 
les platges metropolitanes. 
Aquestes actuacions, que 
es van allargar fins a mitjans 

d'octubre, es van anar fent 
gradualment a mesura que 
els diferents municipis van 
finalitzar formalment la tem-
porada de bany i la prestació 
dels serveis de vigilància. Les 
intervencions més impor-

tants són les següents: Des-
muntatge dels mòduls de 
salvament i de primers au-
xilis (una torre d'intervenció 
+15 mòduls de primers 
auxilis); desmuntatge dels 
lavabos i vestidors adaptats 
i dels senyals de serveis (10 
d'adaptats + 6 d'estàndard); 
retirada de passeres adap-
tades enrotllables i plata-
formes de fusta (més de 500 
metres), desplaçament dels 
aparcaments per a bicicle-
tes (més de 50 unitats) i reti-
rada d'abalisaments marins 
(més de 25 quilòmetres).

Les platges es preparen 
per a la temporada 
tardor-hivern
L'AMB porta a terme les tasques que marquen 
el final de temporada al litoral metropolità

Més habitants a la comarca

L'Observatori Comarcal va publicar l'Informe Socioeconòmic 
Anual de l'any 2020, on la població va créixer (+1,1%) 
fins arribar als 834.653 habitants. El saldo migratori amb 

l’estranger va tornar a ser el principal component d’augment 
de la població. L’estructura d’edats de la població estrangera 
continua sent més jove que l’espanyola.

Transformar la mobilitat

El Consell Metropolità de l’AMB ha aprovat dinou actuacions 
i projectes que l’AMB i els municipis metropolitans han 
acordat impulsar gràcies a la primera convocatòria d’ajuts 

provinents dels fons Next Generation EU a l’extensió de zones 
de baixes emissions a l’àrea metropolitana i altres mesures 
d’impuls de la mobilitat sostenible (230 milions d'euros). 

Foto: AMB

Foto: Sant Vicenç dels Horts

Silvia Asensio
Neuropsicòloga infanto-juvenil
COPC núm. 28323
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Els paradistes del Mercat de Sant Ildefons  
volen un futur pels seus negocis
Es van concentrar davant l’Ajuntament per denunciar que el consistori vol          
renovar les concessions amb unes condicions "inassumibles" per la majoria

Més d’un centenar de 
paradistes i treballa-
dors del mercat de 

Sant Ildefons de Cornellà de 
Llobregat es van concentrar 
a les portes de l’Ajuntament 
per reclamar la continuïtat de 

l’actual model de mercat i dels 
seus comerciants. Denuncien 
que el proper 31 de desem-
bre venç la concessió de les 
parades i que el consistori les 
vol treure a subhasta amb 
unes condicions “inassumi-

bles” i sense cap preferència 
pels actuals paradistes, molts 
d’ells amb botiga al mercat 
des de la seva construcció el 
1971. “Portem molt de temps 
intentant negociar una solu-
ció amb el consistori, però no 

hi ha manera. No ens han vol-
gut escoltar en cap moment 
i el temps s’esgota”, lamenta 
Vicent Rambla, vicepresident 
de l’associació de venedors. 
La Premsa del Baix es va posar 
en contacte amb el Depar-

tament de Comunicació de 
l’Ajuntament per saber l’opinió 
del Govern municipal sobre 
aquest tema d’actualitat, però 
no hem tingut cap mena de 
resposta al tancament de la 
present notícia.

Fotos:  Paradistes

Emotiu agraïment a les persones 
voluntàries al Cèntric del Prat

El passat divendres 1 d’octubre va tenir lloc la Festa 
del Voluntariat, acte que va tenir per objectiu el 
reconeixement de la tasca que duen a terme les més 

de 200 persones voluntàries del Prat. L’acte va tenir lloc de 
forma presencial al Cèntric Espai Cultural, el que va fer que 
fos no només una festa d’inici de curs, sinó també, un espai 
de retrobament entre entitats i persones voluntàries.

Procés participatiu per triar tres 
projectes a Sant Just Desvern

El 5 d’octubre es va obrir un procés par ticipatiu a 
Sant Just Desvern per escollir els tres projectes del 
Fons Català de Cooperació als quals es destinaran 

15.500 euros del pressupost municipal. Els ciutadans i les 
ciutadanes del municipi podran triar tres pro postes d’entre 
vuit projectes de suport en àmbits socials, educatius, 
sanitaris i de suport a les dones, entre d’altres.

Esplugues de Llobregat posa   
en marxa el Carnet Jove Local

Esplugues de Llobregat és el primer municipi del Baix 
Llobregat que ha posat en marxa el Carnet Jove Local.  
En concret, neix amb una oferta total de 74 avantatges 

en els àmbits de salut (17%), formació (16%), tecnologia 
(7%), lleure (4%), esports (3%), turisme i mobilitat 
(3%) i altres (com són els complements, l’estètica, les 
assegurances i la llar, amb el 50% restant).

Belén Garcia ja exerceix 
d'alcaldessa de Sant Joan
Substitueix Antonio Poveda, que va reunciar al càrrec

Belén García, fins ara 
primera tinent batllessa 
de Sant Joan Despí és 

la nova batllessa de la ciutat. 
La socialista pren el relleu de 
l’històric Antoni Poveda, que 
ha renunciat al càrrec després 
de quinze anys al capdavant 

del consistori. Segons que va 
anunciar ell mateix, la seva 
intenció és poder centrar-
se en el senat espanyol i 
l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona (AMB) i, a més, 
continuarà com a regidor 
a Sant Joan Despí.La nova 

batllessa va ser escollida per 
majoria absoluta (13 dels 21 
regidors i regidores) en un Ple 
extraordinari i va assenyalar 
les polítiques d’igualtat entre 
homes i dones, el foment del 
Pla d’Emergència Climàtica 
i l’impuls de l’habitatge 

protegit com a principals 
prioritats del seu mandat. 
“Treballaré amb la mà estesa a 
tothom pel progrés del nostre 
poble”, va afirmar la batllessa. 
Garcia va dir que es proposa 
garantir “seguretat, qualitat 
de vida i espai perquè cadascú 
es pugui desenvolupar”. 
“Sant Joan Despí serà una 
ciutat que no deixarà ningú 
enrere”, va explicar durant el 
discurs d’investidura. Es va 
comprometre a desenvolupar 
el Pla d’Emergència Climàtica.

Foto:Aj. Sant Joan Despí

L'Ajuntament de Cornellà 
de Llobregat ha creat 
dos nous plans d'ajudes 
econòmiques dirigides a 
millorar la salut mental 
i la salut bucal de la 
població local amb menys 
recursos de la ciutat 
baixllobregatina. Segons 
el consistori cornellanenc 
al juliol es va engegar 
el Programa de Suport 
Emocional i Psicològic, 
amb la participació dels 
centres de psicologia de la 
ciutat que formen part del 
projecte amb l'objectiu 
d'oferir els seus serveis 
als qui, a conseqüència 
de la pandèmia o d'altres 
circumstàncies, han vist 
afectada la seva salut 
mental i no disposen 
dels recursos econòmics 
necessaris per afrontar les 
despeses de les teràpies 
psicològiques. L'ajuntament 
té previst començar durant 
el mes d'octubre.

Pla de suport 
psicològic i 
bucodental

Foto: Arxiu

El consistori santboià haurà 
de pagar a la seva plantilla   
Segons el TSJC, l'Ajuntament no havia atès el conveni 
col·lectiu amb relació al fons social a uns 400 treballadors

El Tribunal Superiors de 
Justícia de Catalunya 
(TSJC) va ratificar, en 

tots els seus termes, la sen-
tència del Jutjat de lo Social 
número 12 de Barcelona, 
conforme l’Ajuntament de 
Sant Boi de Llobregat no ha-
via atès el conveni col·lectiu 
amb relació al fons social. 
Això implica que una bona 

part de la plantilla munici-
pal (uns 400 treballadors/
ores) haurà de rebre quan-
titats pendents de cobra-
ment (150 euros per per-
sona). Per a la Federació de 
Serveis a la Ciutadania de 
CCOO, resulta lamentable 
que el consistori opti per 
judicialitzar les relacions la-
borals i obligui, de manera 

reiterada, a haver de pre-
sentar demandes judicials 
per aconseguir l’aplicació 
de drets que són evidents i 
que estan acordats en con-
veni. “Aquesta actitud és 
contrària a l’interès públic. 
Es tracta d’un menyspreu 
a les treballadores i els tre-
balladors municipals, però 
també d’un sobrecost que 

acaba repercutint inneces-
sàriament sobre el conjunt 
de la ciutadania santboia-
na”, explica en un comuni-
cat.

La C-245, en marxa
El Ministeri de Transports, 
Mobilitat i Agenda Urbana 
(Mitma) va aprovar provi-
sionalment el projecte de 
traçat de terminació de 
les obres 'Prolongació de 
l'Autovia del Baix Llobre-
gat entre la Ronda Litoral 
i l'autopista C-32'. Són les 
obres de la 'variant' de la 
C-245, una infraestructura 
vital per a la mobilitat de 
l’entorn del municipi. 
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La Festa del Soterrament inicia el 
compte enrere de la Consulta Ciutadana
Els santfeliuencs i les santfeliuenques decidiran el futur de la ciutat del Baix 
Llobregat en una votació que se celebrarà entre els dies 8 i 21 de novembre

Es va celebrar la Festa del 
Soterrament de Sant Fe-
liu de Llobregat. Una fita 

històrica per a la capital del 
Baix Llobregat que marca el 
punt de partida de la Consul-
ta Ciutadana que decidirà el 
futur de la ciutat entre el 8 i el 

21 de novembre. Els màxims 
representants d'algunes 
de les institucions que han 
acompanyat el municipi 
baixllobregatí per aconse-
guir que el soterrament de 
les vies sigui avui una rea-
litat van estar presents en 

aquesta jornada cabdal, i van 
intervenir  a l'acte públic i de 
descoberta de propostes de 
la Consulta del soterrament, 
on la ciutadania va conèixer 
per primer cop tant les pro-
postes d'urbanització que 
permetran cosir la ciutat 

com les opcions per preser-
var la memòria de l'estació. 
L'alcaldessa de Sant Feliu, 
Lídia Muñoz, va destacar 
que “el soterrament és una 
reivindicació històrica per 
molts motius: la primera per 
evitar més atropellaments, 
per millorar la freqüència de 
trens i per cosir i cohesio-
nar la ciutat”. Muñoz va dir 
també que “és moment que 
desaparegui el Sant Feliu de 
dalt i el Sant Feliu de baix”.  
D'altra banda, el president 
de la Generalitat de Catalun-
ya, Pere Aragonès, va adreçar 
unes paraules al públic assis-
tent posant Sant Feliu com 
“ciutat exemple a Catalunya 
que demostra el treball com-
partit entre les institucions 
i la ciutadania”.  Aragonès 

va afirmar que “després de 
40 anys, la cohesió i la lluita 
conjunta han donat els seus 
fruits”. Quant a la Consulta 
del soterrament, el president 
de la Generalitat va destacar 
que “el fet que la ciutadania 
pugui decidir sempre és una 
bona opció, més per decidir 
l’espai on vivim i com volem 
que sigui la ciutat on vivim.”

Música local
El talent creatiu i cultural 
que hi ha a la ciutat va ser 
el fil conductor que ha mar-
cat el ritme. La jornada es 
va iniciar amb l’actuació de 
Reggae per Xics, i va conti-
nuar amb l’actuació del grup 
santfeliuenc OBK, seguida 
per Seikos, que han tancat la 
Festa del Soterrament.

Foto: Aj. Sant Feliu de Llobregat

Torrelles constitueix la Comissió  
de la Memòria Democràtica

Es va celebrar el 29 de setembre la primera trobada de 
la Comissió de la Memòria Democràtica de Torrelles, 
òrgan creat per impulsar mesures en el reconeixement 

de les persones represaliades pel feixisme. Està presidida 
per l’alcalde, Ignasi Llorente, compta amb la participació de 
tots els grups municipals amb representació al consistori, i 
les entitats torrellenques que s’hi han volgut adherir. 

Santa Coloma prorroga la 
qualificació de municipi turístic

La Direcció General de Comerç del Departament 
d’Empresa i Treball de la Generalitat de Catalunya ha 
prorrogat la qualificació de Santa Coloma de Cervelló 

com a municipi turístic. La presència de la Colònia Güell i 
la Cripta Gaudí i gran l’afluència de visitants que suposen 
permeten obtenir aquesta qualificació. Els establiments 
comercials seguiran estan subjectes a un horari definit. 

Es destinarà 110.000 euros per 
a millorar tres escoles de Pallejà

L'Ajuntament de Pallejà destinarà 110.000 euros per a 
inversions i millores a les tres escoles públiques del 
municipi. Una inversió que s'executarà durant el que 

manca per acabar l'any 2021. El consistori, mitjançant la 
Regidoria d'Educació, ha mantingut diverses reunions amb 
els centres escolars per a estudiar i analitzar les necessitats 
que quedaran solucionades amb aquesta despesa.

Sant Vicenç dels Horts
enforteix l'habitatge social
Té dos pisos per a famílies en situació d'emergència

L'Ajuntament de Sant 
Vicenç dels Horts 
avança amb la inicia-

tiva d’enfortir l’habitatge 
social al municipi i ho fa 
conjuntament amb les 
entitats. Recentment es 
va signar un conveni de 

col·laboració a tres bandes 
entre Càritas Diocesana 
de Sant Feliu, la Fundació 
Iris i el consistori, per dis-
posar de dos habitatges 
d’emergència habitacional 
per a famílies vicentines en 
risc d’exclusió. Es tracta de 

dos mòduls  que s’han ha-
bilitat al carrer de Salvador 
Allende, número 69-71, on 
la Fundació Iris  té una resi-
dència adreçada a persones 
amb diversitat funcional. 
El conveni està  valorat en 
56.000 euros anuals pels 

anys 2021 i 2022. L’alcalde 
de Sant Vicenç dels Horts, 
Miguel Comino, va destacar 
la “suma  d’esforços” com a 
“estratègia clau per superar 
l’adversitat”. I va afegir: “El  
suport a les entitats sense 
ànim de lucre i a les per-
sones més sensibles de la  
nostra societat, ajuda a fer 
que les nostres ciutats si-
guin més fortes i  solidàries i 
facilita millorar la vida de la 
ciutadania”. El batlle va afir-
mar també que Sant  Vicenç 
dels Horts pateix una “greu 

mancança d’habitatge pro-
tegit”, i per aquest  motiu 
“els ajuntaments intentem 
ajudar a totes les perso-
nes malgrat que  hauria 
de ser el Govern qui fes 

una aposta clara i decidida 
per l’habitatge  social a tot 
Catalunya.” Aquesta acció 
s’emmarca en el compromís 
del Govern de destinar el ro-
manent  municipal del 2020.

Foto: Aj. SVH

Amb motiu del vint-i-
cinquè aniversari des de 
la seva creació es va ce-
lebrar una taula rodona 
com a reconeixement 
de les dones que, amb 
la seva feina, han acon-
seguit que el Consell 
es mantingui actiu tots 
aquests anys. La troba-
da es va fer a la Sala dels 
Àustries del Palau Fal-
guera. L'acte va comptar 
amb una fila 0 amb re-
presentants de diferents 
òrgans de participació 
de la ciutat i grups de 
dones. El 20 de desem-
bre de 1996 el Ple muni-
cipal va aprovar els seus 
estatuts. És un òrgan que 
des del seu origen ha 
esdevingut un espai de 
participació de les dones 
organitzades en entitats, 
grups o a títol individual 
que han volgut aportar 
experiència, sabers i so-
roritat a la vida social i 
política de la ciutat.

Consell 
Municipal 

de  les Dones

Foto: Aj. Gavà

Comencen les obres del 
Tram 4 a Molins de Rei   
L'actuació durarà aproximadament uns vuit mesos           
i té pressupost total d’1.166.214,66 euros

L’Àrea Metropolitana de 
Barcelona comença les 
obres de reurbanització 

del Tram 4 d’aquest eix viari, 
que comprèn des de la plaça 
de la Bàscula fins a la cruïlla 
amb els carrers de Menén-
dez Pelayo i de la Mariona. 
L’AMB i l’Ajuntament de Mo-
lins de Rei van presentar pú-
blicament aquesta reforma. 

Xavi Paz, alcalde de Molins 
de Rei, va destacar “el fort 
compromís d’aquest govern 
amb reforma i pacificació del 
trànsit de l’avinguda Barce-
lona i avinguda València”. A 
més, ha assenyalat que “amb 
el projecte de reurbanització 
s’ampliaran les voreres i els 
metres de plataforma única, 
sumat a l’oportunitat de na-

turalitzar la vila i potenciar i 
dinamitzar la vila i el seu co-
merç”. D’altra banda, Albert 
Gassull, director de Serveis 
d’Espai Públic de l’AMB, va 
dir que l’obra té un caràcter 
purament metropolità que 
consisteix en la integració 
d’una infraestructura amb el 
teixit urbà. Aquests projec-
tes milloren la connectivitat, 

cusen el territori metropoli-
tà i solucionen el problema 
de la fragmentació.

Cronologia
L’objectiu central de les ac-
tuacions és transformar 
l’antiga carretera N-340 en 
un veritable eix urbà i inte-
grar-lo adequadament en 
el paisatge del municipi. La 
voluntat que es desprenen 
d’aquesta reforma i renova-
ció de les avingudes són: mi-
llorar l’accessibilitat, segure-
tat i confort per als vianants; 
incentivar la mobilitat a peu, 
millorar la qualitat ambiental 
i l’eficiència de les xarxes de 
serveis, crear espais lúdics i 

d’estada per als ciutadans, 
amb especial atenció al dis-
seny de la plaça de la Bàscula 
i millorar la compatibilitat de 
tots els usos presents (circu-
lació d’autobusos, càrrega i 
descàrrega, ús cívic, etc.). El 
projecte s’executarà en dues 

fases: primer es faran les ac-
tuacions al costat riu i més 
endavant al costat muntan-
ya. D’aquesta manera es ga-
ranteix que sempre hi haurà 
un carril obert al trànsit a 
l’avinguda Barcelona, que 
permetrà la circulació.
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Cervelló i La Palma de Cervelló 
posen fi a un conflicte històric
Els dos ajuntaments han arribat a un acord per donar compliment a la        
sentència judicial sobre la segregació que trenca vint-i-tres anys de divorci

Cervelló i La Palma de Cer-
velló han arribat arribant 
a un acord per donar 

compliment a la sentència 
judicial sobre la segregació 
el segon municipi. D’aquesta 
manera, es posa fi a un litigi 
que es remunta a l’any 1998, 
quan es va constituir com a 
nou municipi. L’acord ha estat 
formalitzat a través d’un con-
veni que es va signar el passat 
29 de setembre pels alcaldes 
de les dues poblacions, Xa-
vier González i José Ignacio 
Aparicio. El document posa 
de manifest la voluntat de La 

Palma de Cervelló de donar 
compliment a la sentència 
que obliga a pagar un deu-
te de gairebé 705 mil euros 
a Cervelló però causant el 
menor impacte possible als 
seus serveis municipals, pac-
tant unes condicions que 
siguin favorables a les dues 
administracions. L’acord per 
pagar aquest deute es farà 
possible gràcies al programa 
d’actuacions de cohesió terri-
torial de l’Àrea Metropolitana 
de Barcelona, que destinarà 
part dels fons que anirien 
destinats a inversions de la 

Palma a favor de l’Ajuntament 
de Cervelló, durant perío-
des quadri anuals fins a l’any 
2031. Per a l’alcalde de Cer-
velló, José Ignacio Aparicio, 

“aquest conveni demostra la 
voluntat de treballar en comú 
per solucionar un conflicte 
històric que posa fi a 23 anys 
de desacords a causa de la se-

gregació". D'altra banda, Se-
gons fonts municipals de La 
Palma "amb l’AMB s’ha arribat 
a un acord que planteja una 
alternativa que no trasbalsa 
directament les finances or-
dinàries municipals, però sí 
que acabarà afectant part de 
les inversions dels propers 
tres mandats". Per a l’actual 
equip de govern "sempre ha 
tingut la voluntat de resoldre 
aquest contenciós i la con-
següent sentència. Tot i el 
cost econòmic que implica, 
aquest acord suposa tancar 
una etapa llarga i difícil."

Jubilats restauren 35 barraques 
de pedra seca de Sant Climent

Un grup de veïns voluntaris de Sant Climent de 
Llobregat ha restaurat trenta-cinc barraques de pedra 
seca al municipi baixllobregatí i s'han convertit en un 

dels tres únics grups de Catalunya que recuperen aquest 
tipus de barraques de forma sistemàtica. El projecte 
s'emmarca dins de l'entitat municipal Memòria i Vida, on 
obtenen una petita subvenció de l'Ajuntament.

El CAP de Corbera de Llobregat, 
"en situació insostenible"

Segons fonts municipals, des de l'inici de la pandèmia, 
el servei del CAP Corbera ha anat patint problemes de 
personal -des de fa un any i mig- que l'estan deixant a “uns 

nivells residuals, amb problemes importants de llistes d'espera”. 
El CAP té assignats deu metges per cobrir una població d'unes 
19.000 persones i actualment -al tancament de la present 
edició- només comptava amb 4 facultatius en actiu.

Vallirana no tindrà un Parc 
de Bombers, de moment

El Parlament de Catalunya va rebutjar la proposta de 
resolució de la Comissió d’Interior per a la creació d’un 
Parc de Bombers a Vallirana, que donaria servei també a 

altres localitats com Cervelló, Corbera de Llobregat, La Palma 
de Cervelló i Torrelles de Llobregat. La proposta va comptar 
amb els vots negatius d’ERC i Junts per Catalunya, l’abstenció 
de la CUP, i el vot favorable de la resta de grups.

Foto: Aj. Cervelló

Es va fer la segona pre-
sentació pública del pro-
jecte del Camí Escolar 
de La Palma, al teatre 
de l'Aliança Palmarenca, 
amb els següents objec-
tius: garantir la comoditat 
i seguretat per als infants 
i els seus acompanyants 
en el trajecte des de casa 
fins a l’escola, gràcies a la 
possibilitat de poder fer 
sols tot o part del trajec-
te. A més, millorar la fluï-
desa del trànsit al voltant 
de l’escola a través de la 
implantació de zones de 
“Petó i a l’escola”. També 
crear un passeig urbà ar-
brat perquè tots els ciu-
tadans en puguin gaudir 
de forma permanent. I 
equilibrar l’espai destinat 
als vianants respecte del 
destinat als vehicles.

Projecte de 
Camí  Escolar
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L'Ajuntament de Molins de Rei i el Museu Nacional d'Art de 
Catalunya (MNAC) han signat un conveni de col·laboració 
que tindrà una vigència de quatre anys, que es podrà 
prorrogar per un període idèntic. 

Sant Just Desvern compta amb una nova entitat. Es tracta 
de la Trail Barcelona. Neix de la necessitat d'ampliar l'oferta 
d'activitats esportives, la popularitat del running, i la 
preferència per activitats a l'aire lliure arran de la pandèmia.

El Taller de Grafiti va pintar un mural on es fa una crida al 
respecte per totes les persones. L’artista magaworkshops i els 
nois i noies que van participar en el taller van prendre part en el 
mural que es va fer a la rodalia de la plaça de la Llum de Pallejà.

Fotos:  Ajuntaments/Alliance Healthcare/Trial Barcelona/APE Viladecans/FECAPA

Ivan Salmerón, membre de l’Agrupació de Pescadors Esportius 
de Viladecans, es va proclamar campió de Catalunya de Mar 
Costa imposant-se en dues mànigues contra 67 concursants, 
en la competició celebrada a Coma-Ruga. 

Prop de 600 persones van visitar el nou Complex 
Sociocultural i Esportiu (CSE) Can Vidalet, amb motiu de 
la jornada de portes obertes organitzada per l'Ajuntament 
per presentar el nou equipament a la ciutadania. 

Castelldefels, com altres municipis de la comarca, va 
organitzar un acte en record a les persones que van perdre 
la vida per la pandèmia i de reconeixement a la ciutadania. 
L'acte va tenir lloc al parc de la Muntanyeta. 

L’Ajuntament de Cornellà desenvolupa un programa de 
millora dels passos de vianants de la ciutat per fer-los més 
visibles i més segurs, tant per a les persones que van a peu 
com per als conductors de vehicles. Destina 240.000 euros. 

L'oncòleg de Sant Boi   Manel Esteller, seleccionat membre 
de l'Acadèmia Europea de Ciències. És director de l'Institut 
de Recerca contra la Leucèmia Josep Carreras, investigador 
ICREA i catedràtic de genètica a la UB.

Lluís Mijoler, alcalde del Prat, reclama que es descarti 
definitivament l’ampliació de l’Aeroport Josep Tarradellas 
Barcelona-El Prat després que el president d’Aena o part del 
Govern expressessin la voluntat de reprendre-la. 

Van lliurar el guardó de la segona Edició dels Premis 
d'Hàbits Saludables a Carme Galobardes, directora de 
l'Escola Joan Juncadella de Sant Vicenç dels Horts, pel 
projecte "Portes un estil de vida saludable?".

L’Associació de Dones Progressistes de Sant Joan Despí 
va celebrar el seu trentè aniversari. Una celebració que va 
representar el primer acte públic de la nova alcaldessa del 
municipi baixllobregatí, Belén García.

El delegat del Govern a Barcelona, Toni Morral, es va trobar 
amb l'alcaldessa de Sant Feliu, Lídia Muñoz,  per parlar de 
la creació de nous espais i serveis que transformaran la 
ciutat arran del soterrament de les vies del tren. 

Gijón va acollir la Xixón Race, la Copa d'Europa d'alpí en línia 
de modalitats eslàlom i gegant. La cervellonenca Marta Borràs  
va aconseguir la medalla de bronze individual i la d’argent per 
equips en eslàlom, i va ser segona individual en gegant. 

Alliance Healthcare, companyia global de solucions per a la 
salut i distribució farmacèutica, va presentar el passat dijous 
14 d'octubre, a Viladecans, la seva nova seu corporativa de 
l'empresa i centre logístic.  

Joan Saez, professor de l’Espai Escènic de Gavà, és un dels 
nominats als Premis Butaca de Teatre de Catalunya 2021 en la 
categoria de millor actor de musical pel seu treball a Mistela 
Candela Sarsuela. La gala se celebrarà el 15 de novembre.
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REPORTATGE

Gasol, adeu a una llegenda

P
au Gasol va 
anunciar la seva 
retirada del bàs-
quet professio-
nal als 41 anys 
i després de 

vint-i-una temporades en 
actiu, posant fi a una re-
eixida carrera en la qual, 
entre d’altres èxits, des-
taquen els dos anells de 
l’NBA guanyats amb Los 
Ángeles Lakers i el Mundial 
i els dos subcampionats 
olímpics que va conquistar 
amb la selecció espanyola. 
L’anunci va tenir lloc en un 
acte celebrat al Gran Teatre 
del Liceu de Barcelona al 
qual han assistit nombro-
sos convidats, familiars i 
mitjans de comunicació i 
en el que el jugador català 
ha explicat els motius que 
l’han portat a prendre la 
decisió de posar fi a la seva 
carrera. Gasol va aparèixer 
vestint un elegant vestit 
gris en un escenari en el 
qual una gran foto seva 
en blanc i negre en la qual 
no apareixia vestit de curt 
sinó amb roba de carrer ja 
ha estat una mena de pre-
monició. “Avui estic aquí 
per comunicar-vos que em 
retiraré del bàsquet profes-
sional. És una decisió difícil 
després de tants anys, però 
també és una decisió medi-
tada”, va dir. El ja exjugador 
va estar acompanyat pels 
seus pares, Agustí i Mari-
sa; els seus germans Marc 
i Adrià Gasol; la seva espo-
sa Catherine McDonell i la 
seva filla Elisabet Gianna; 
excompanys seus com Joan 
Carles Navarro, Raúl López, 
Felipe Reyes, Rudy Fernán-
dez, Sarunas Jasikevicius, 
que també va ser el seu 
últim entrenador al Barça, 
i Jorge Garbajosa, actual 
president de la Federació 
Espanyola de Bàsquet. I 
també de Joan Laporta, el 
president de l’FC Barcelo-
na, el primer i últim club en 
el qual va jugar com a pro-
fessional. “Volia acabar ju-
gant i gaudint. Haver guan-
yat una Lliga més amb el 
Barça, amb el club en què 
vaig debutar, i jugar amb 

‘la família’ els meus cin-
quens Jocs Olímpics va ser 
una cosa molt especial”, va 
explicar. El gran dels Gasol 
va admetre que, després 
del trencament per estrès 
de l’escafoides que va tenir 
el 2019, voler retirar-se en 
una pista de bàsquet era 
“estirar molt el xiclet”’, però 
va acceptar, com sempre, 
el repte: “Volia que la meva 
filla veiés jugar el seu pare.” 
“He intentat ser millor cada 
dia, cada any i no posar-me 
límits ni deixar que ningú 
me’n posés, i para això he 
tingut moltes persones 
que m’han ajudat. Res a la 
vida és important si al final 
no formes part d’un grup, 
d’un equip. Res que acon-
segueixis sol té un mèrit 
rellevant i significatiu”, va 
dir abans d’abordar el torn 
d’agraïments.

Marc i Kobe Bryan
També va tenir un record 
especial per al seu germà 
Marc: “Vam començar ju-
gant com a nens i al meu 
cor hi haurà un lloc molt 
especial per a tu”. I per al 
seu soci en mil batalles, el 
santfeliuenc Joan Carles Na-
varro. “No solament per ins-
pirar-me com a jugador, sinó 
també per ensenyar-me el 

sentit de l’amistat”, va afegir.
Però quan realment Pau es 
va trencar és quan ha recor-
dat el seu amic Kobe Bryant, 
el seu company als Lakers 
mort en un tràgic accident 
d’aviació. “M’agradaria molt 
que Kobe fos aquí, però 
a vegades la vida és així 
d’injusta. Ell em va ensen-
yar a ser un millor líder, un 
millor competidor. Em va 
ensenyar el que significava 
realment ser un guanyador 
i sempre l’he considerat un 
germà gran”, va dir sobre 
Bryant amb la veu trencada.

La parella
El millor jugador de bàsquet 
espanyol de tots els temps 
va utilitzar anglès per referir-
se a la seva dona: “Gràcies, 
Cat, per ser la meva parella, 
la meva millor amiga i la 
mare de la nostra preciosa fi-
lla”. I el català per recordar-se 
dels seus pares. “Mai podré 
agrair-vos prou el que heu 
fet per mi”, els va dir abans 
de tornar-se a emocionar. 
En qualsevol cas, Pau Ga-
sol ha dit sentir-se “agraït i 
afortunat per haver tingut 
una carrera tan llarga” i va 
assegurar que, al contrari 
del que els passa a molts 
esportistes d’elit, no sent 
vertigen per la retirada.

Nova etapa
Afortunadament, fa anys que 
em preparo per a aquest mo-
ment. I he invertit en un equip 
professional que m’ajuda a 
posicionar-me, a explorar 
vies, a explorar projectes i a 
assentar-los”. “Ara vull retornar 
a la societat tot el que m’ha 
donat”, va comentar sobre la 
seva nova etapa professio-
nal, recordant que és, amb el 
seu germà Marc, president 
la Gasol Foundation, que re-
centment ha estat elegit per 
formar part de la Comissió 
d’Atletes del Comitè Olímpic 
Internacional i que també 
és assessor i ambaixador del 
Barça. “Sabeu que la filantro-
pia també és important per 
a mi. Des del 2003, sóc am-
baixador d’UNICEF i és molt 
important la feina que es-
tem realitzant amb la funda-
ció per combatre l’obesitat 
infantil”, va dir Pau Gasol.

El pivot espanyol ho deixa 
com un dels grans de la his-
tòria del bàsquet europeu i 
amb un palmarès estratosfè-
ric en el qual destaquen dos 
anells de l’NBA, dos Mundials, 
tres Eurobasket, dues plates 
i un bronze olímpic. Encara 
que ell simplement vol ser 
recordat ‘com un jugador que 
ha gaudit i ho ha donat tot’.

"És una decisió difícil després de tants anys, però també és una decisió meditada", diu el santboià
Fotos: FCBQ-FCB

Lliga Catalana Challenge

La primera edició de la Lliga Catalana Challenge, 
ja té campió. Es tracta del Barça CBS. L’equip 
santfeliuenc es va imposar a la final, que es va 

disputar al Pavelló Castell d’en Planes de Vic, davant 
l’Advisoria Mataró maresme per 71-59. Carol Guerrero, 
del Barça CBS va ser anomenada la MVP de la final 
gràcies als seus 14 punts i 6 rebots (24 de valoració).

Lliga Catalana LF2

La temporada 2021-2022 no va poder començar 
de la millor manera per al Basket Almeda. El seu 
equip sènior es va proclamar, per primera vegada, 

campió de la Lliga Catalana LF2. Una fita història per 
aquesta entitat modesta de Cornellà de Llobregat. Les 
noies de Fernando Gordo es van imposar a l’Unilever 
Viladecans BF per 49-52 en un partit que s’ha jugat al 
Pavelló Municipal d’Esports Joan Creus de Ripollet. 

Lliga Catalana LEB Plata

El CB Cornellà va sumar el seu primer títol de la Lliga 
Nacional Catalana LEB Plata. Una gran fita esportiva 
per la històrica entitat blava. Els baixllobregatins es 

van imposar a la final davant del Recambios Gaudí CB 
Mollet per 72-63 en un partit que es va celebrar en el Parc 
Esportiu Llobregat del municipi cornellanenc. Eduard Ar-
qué (CBC), amb 18 punts, va ser escollit MVP de la final. 

Lliga Catalana LEB Or

El Pavelló Municipal de Fontajau de Girona va acollir 
la Final de la vint-i-dosena edició de la Lliga Nacio-
nal Catalana LEB Or. El títol va ser per l’equip amfi-

trió, el Bàsquet Girona, que es va imposar al CB Prat per 
56-76 revalidant el títol que ja va aconseguir l’edició 
anterior. Els parcials van ser: 21-21, 15-15, 12-20 i 8-20.

Domini baixllobregatí a la 
Lliga Nacional Catalana
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Identifiquen l'autor d'un homicidi             
comès l'any 2004 a Castelldefels
La víctima va morir per les ferides quan intentava evitar el robatori del seu vehicle

Agents de la Unitat Cen-
tral d’Homicidis de la 
Divisió d’Investigació 

Criminal (DIC) van poder re-
soldre un cas d’homicidi que 
va succeir l’any 2004 a Caste-
lldefels. La Unitat central se’n 
va fer càrrec de la investigació 
a requeriment del Jutjat de 
Primera Instància i Instrucció 
número 5 de Gavà que va reo-
brir el cas a petició de les dues 
filles de la víctima.  Al voltant 
de les 9:30 hores del dia 21 de 
setembre de 2004 la víctima 
va estacionar el seu vehicle, 

deixant les claus posades al 
contacte, al voral del Passeig 
Marítim de Castelldefels per 
anar a un quiosc a comprar el 
diari. En aquell instant un in-
dividu va aprofitar la circum-
stància per intentar endur-se 
el vehicle.Quan la víctima se’n 
va adonar va intentar impe-
dir-ho accedint al vehicle per 
la porta de l’acompanyant, 
però no va poder, després 
es va pujar al capó davanter 
però l’individu que conduïa 
va iniciar la marxa i fent ma-
niobres evasives el va fer cau-

re a terra i va poder fugir del 
lloc. La víctima va morir per 
les ferides traumàtiques que 
li va provocar l’impacte contra 
el terra. L’endemà, es va te-
nir coneixement de l’incendi 
d’un vehicle a la mateixa lo-
calitat. Es tractava del mateix 
vehicle que li havien sostret a 
la víctima. En aquell moment 
les gestions d’investigació 
van permetre identificar i 
detenir la persona que havia 
cremat el vehicle sostret, uti-
litzat en l’escena d’un crim. 
El detingut, un home de 51 

anys i nacionalitat uruguaia-
na va declarar ser l’autor de 
l’incendi del vehicle per en-
càrrec d’un individu al qual 
no coneixia, a canvi de droga. 
Finalment es va identificar 

l'autor dels fets, un home es-
panyol de 42 anys i nacionali-
tat espanyola, que va morir el 
mes d’octubre de 2016 men-
tre estava ingressat al centre 
penitenciari de Brians 2.

Apunyalament 
en una baralla

Recuperen 52 ordinadors que 
acabaven de sostreure

Els Mossos d’Esquadra de la Unitat d’Investigació de la 
comissaria d’Esplugues de Llobregat van detenir, el 
dimarts 14 de setembre, un home de 41 anys i veí de 

l’Hospitalet de Llobregat com a presumpte autor de cinc 
robatoris amb força interior de domicili i un delicte de danys 
a Sant Just Desvern. Els agents van esbrinar que el lladre, 
posteriorment als robatoris, havia venut les joies a diverses 
botigues de compravenda d’or. El detingut, amb tres 
antecedents policials, va quedar en llibertat amb càrrecs.

Un porc seglar provoca un 
accident múltiple a Pallejà

Un porc senglar va provocar -el passat 7 d'octubre- 
el tall de l’autovia l’A-2 després que l’envaís en el 
quilòmetre 597 al terme municipal de Pallejà -en 

direcció a Martorell-. El desgraciat succés va passar 
al voltant de dos quarts de nou i va provocar un 
espectacular accident múltiple on es van veure implicats 
quatre vehicles sense que hi hagués ferits i el tall de la 
via amb les consegüents retencions quilomètriques. A 
poc a poc el trànsit es va anar normalitzant.

Detingut a Sant Joan Despí per 
una agressió grupal a un home

La Policia Local de Sant Joan Despí va detenir el 
dissabte 9 d'octubre una persona per la seva 
presumpta participació, hores abans a Sant Feliu, 

en una agressió grupal a un home, que va quedar ferit i 
va ser ingressat a l'Hospital Moisès Broggi de Sant Joan 
Despí. El succés va tenir lloc cap a les sis i vint del matí, 
hora en què els serveis d'emergències van ser alertats 
d'una agressió al carrer Joana Raspall de Sant Feliu. La 
persona agredida presentava ferides per arma blanca.

SUCCESSOS

Foto:  Mossos d'Esquadra

Presó per a un jove que va cometre dos 
robatoris amb violència i intimidació
Amenaçava les víctimes amb una arma blanca i es van produir a Esplugues

Un veí de Barcelona de 
19 anys i nacionalitat 
espanyola ha ingressat 

a presó acusat de cometre 
dos robatoris amb violència i 
intimidació i un delicte de le-
sions a Esplugues de Llobre-
gat, segons van informar els 
Mossos d'Esquadra. La policia 
catalana va detenir l'individu 
el dijous 30 de setembre com 
a culminació d'una investi-
gació que havia començat 
a principis del mateix mes, 
quan es va tenir coneixement 
d'un robatori amb violència 
i intimidació al municipi del 
Baix Llobregat. En concret, un 
jove va empènyer pel darrere 

un menor d'edat que camina-
va pel carrer, el va fer caure a 
terra i el va amenaçar amb un 
ganivet per tal endur-se-li el 
telèfon mòbil. L'endemà hi va 
haver un segon robatori vio-
lent. Cap a les quatre de la tar-
da, hora similar a la del primer 
robatori, un jove va intimidar 
un altre menor d'edat amb 
un ganivet amb la intenció 
d'endur-se-li el telèfon mòbil, 
aquesta vegada en un parc 
del mateix municipi.

Reincident
La investigació policial va per-
metre identificar el presumpte 
autor dels fets i finalment, se'l 

va detenir el dijous 30 de set-
embre. La policia indica que 
en els darrers mesos havia 
estat detingut tres vegades 
per incidents similars a altres 

municipis de la zona, durant 
els quals també havia utilitzat 
un ganivet. En una d'aquestes 
ocasions havia ferit la víctima 
amb una arma blanca diverses 

vegades. L'arrestat, amb divuit 
antecedents policials ante-
riors, va passar a disposició 
judicial i el jutge instructor va 
decretar que ingressés a presó.

Agressió a un 
agent local

Foto: Mossos d'Esquadra

Jutgen l'home acusat de la 
mort d'una dona a Begues

Diversos testimonis asseguren que el principal acusat 
de matar la seva amant i cremar-ne el cos el 2017 a 
Begues era molt gelós i fins i tot havia amenaçat la 

dona. L’home, casat i amb fills, i la dona, a més, tenien 
discussions freqüents, també per qüestions econòmiques, i 
es dedicaven al furt de formatges i pernils i al cultiu i venda 
de marihuana. La relació sentimental es va perllongar 
durant més de deu anys i era coneguda per la família d’ella 
i molta gent al barri de Sant Cosme del Prat de Llobregat.

Mor un home atropellat a 
Gavà per un turisme a la C-32

Un home va morir atropellat per un turisme la passada 
nit en l'autopista C-32, a l'altura de Gavà, en unes 
circumstàncies que s'estan investigant. El SEM va ser 

alertat a les 23:27 hores del succés, que va tenir lloc en el 
quilòmetre 50 de l'autopista C-32, en direcció a Barcelona. 
Al lloc de l'accident es van desplaçar cinc patrulles dels 
Mossos. L'atropellament va obligar al tancament dels dos 
carrils habilitats en direcció a Barcelona, circulació que no 
es va normalitzar en aquest tram fins a les 02:15 hores.

Apunyalament d'un home a 
la via pública de Sant Boi

Al voltant de tres quarts de cinc, un home va ser 
apunyalat amb una arma blanca al carrer Mossèn 
Antoni Solanas de Sant Boi, segons  van informar 

els Mossos d’Esquadra. La víctima va rebre dos talls a 
la cama i un al braç per causes desconegudes fins al 
moment -al tancament de la present edició-. Va ser 
traslladat a un centre hospitalari per tal de curar-li les 
ferides. La policia autonòmica va iniciar una investigació 
per identificar l’autor dels fets violents.

Un home va resultar 
ferit de gravetat per 
apunyalament a 

l’avinguda dels Banys de 
Castelldefels el dissabte 2 
d’octubre. Els fets van pas-
sar a dos quarts de quatre 
de la matinada quan dos 
homes van iniciar una 
discussió que va derivar 
en una baralla. En el mo-
ment que diverses perso-
nes van intentar intercedir 
per separar-los un dels dos 
homes va treure una arma 
blanca i va apunyalar a 
una d’aquestes persones. 
El SEM va traslladar la vícti-
ma a l’Hospital de Bellvitge 
en estat greu. Els Mossos 
investiguen per identificar 
l’autor de l’apunyalament.

Un home, de 44 anys i 
amb domicili cone-
gut a Vilafranca del 

Penedès, va ser detingut 
per agressió a un agent de 
la Policia Local d’Esplugues 
de Llobregat. Els fets van 
passar el passat dimecres 
13 d'octubre -al voltant 
de les 18.45 hores- quan 
una patrulla policial va ob-
servar com una persona 
intentava saltar la tanca 
d’una zona d’horts. En el 
moment d’identificar-lo va 
treure un ferro i va agredir 
a l’avantbraç d’un dels po-
licies. Ràpidament va ser 
detingut i es troba, ac-
tualment, a la Comissaria 
dels Mossos d’Esquadra 
del mateix municipi. Al 
tancament de la notícia 
estava pendent d’una va-
loració psiquiàtrica.
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OFICINAS CENTRALES:
Travessera de les Corts, 310

 08029 BARCELONA

c/Pareto (parada exterior núm. 23-24 
del Mercat Santa Eulàlia)

08902 L’Hospitalet

CALDERAS DE CALEFACCIÓN MÁS SEGURAS, MÁS PEQUEÑAS
Y DE MENOR CONSUMO, TOTALMENTE AUTOMÁTICAS

Thema CONDENS
25

55 €/mes

ECOTEC
VMW ES 246/5-5

51 €/mes

CERAPUR comfort
ZWBE 25-3C

51 €/mes

NEODENS PLUS
24/24F ECO

46 €/mes

la nueva calefacció

TODO INCLUIDO: caldera, 
instalación e IVA incluido

PAGO AL CONTADO 9% 
DESCUENTO

Disponemos de todos los  
modelos y potencias de calderas

¡¡PLAN “RENOVE” CALDERAS-CALEFACCIÓN!!

PRESUPUESTO GRATUITO TEL. 93 490 96 45

nueva 

CALDERAS DE CONDENSACIÓN

3 añossin interesesy sin entrada

0%

CONSULTAS Y OFERTAS EN NUESTRA WEB:

www.moherclima.com

ECONOMIA

Més de 215.000 turistes 
durant l’estiu 2021
L’ocupació hotelera a la comarca va ser del 53,4 per cent

La sueca Essity s’instal·la 
a Sant Joan Despí

La companyia sueca de productes i 
solucions d’higiene i salut Essity ha 
establert a Sant Joan Despí el seu Centre 

d’Excel·lència (CoE) per a la cadena de 
subministrament i les operacions logístiques 
del grup a nivell global. L’equip actual del 
centre està format per seixanta persones.

Norwegian es trasllada 
a Cornellà de Llobregat

Norwegian ha traslladat la seva seu 
corporativa des del parc de negocis 
Mas Blau II del Prat de Llobregat fins 

al parc empresarial WTC Almeda Park, 
situat a Cornellà de Llobregat. L’aerolínia 
ocuparà uns 1.500 metres quadrats de 
l’Edifici 8 d’aquest parc empresarial.

A favor  que el Govern 
gestioni l’Aeroport

El 58 per cent dels empresaris catalans 
es mostra favorable a ampliar 
l’Aeroport de Barcelona El Prat i 

demana, a més, que “s’exigeixi a Aena que 
el control del projecte es faci des de la 
Generalitat”, segons una enquesta de la 
Cambra de Comerç de Barcelona.

Conveni per potenciar 
l’economia espluguina

L’Ajuntament d’Esplugues de Llobregat i 
l’Associació Empresarial Esplugues Inno-
va van signar un conveni de col·laboració 

“per tal de portar a terme l’enfortiment del 
teixit productiu i empresarial” del municipi. 
La signatura  va tenir lloc al Saló de Plens 
municipal el passat 4 d’octubre.

Foto: Arxiu

El Hub ECCUS, reconegut 
a la Copa España Creativa
Per contribuir a avançar cap al nou model econòmic

El Hub ECCUS (Economia 
Circular i Ciutats Urba-
nes Sostenibles), liderat 

per l’Ajuntament de Gavà, 
ha estat un dels projectes 
premiats en la Copa Espa-
ña Creativa  2020, que es 
va atorgar dissabte en el VII 
Fòrum de Ciutats i Territoris 
Creatius  d’Espanya a Orio-
la (Alacant). Aquest fòrum 
esdevé un espai de parti-
cipació, trobada i  reflexió 
on compartir projectes 
que consolidin la Xarxa de 
Ciutats i Territoris Creatius  
d’Espanya i que contribuei-
xin a reactivar Espanya des 

de la capacitat de crear, in-
novar i  construir un futur 
més solidari i sostenible. 
Pretén esdevenir un espai 
d’intercanvi de coneixe-
ments i oportunitats de ne-

goci que permetrà identifi-
car projectes d’interès comú, 
reptes i possibilitats de 
finançament per al desplega-
ment de projectes d’economia 
circular a nivell urbà.

Foto: Arxiu

Segons informa el Consell 
Comarcal del Baix Llo-
bregat, l’estiu de 2021 

va registrar una ocupació del 
53,4% (la millor es va registrar 
l’agost amb un 61%). Respec-
te a l’estiu del 2020, l’ocupació 
hotelera va créixer 48 punts. 
Una dada que situa al Baix 
Llobregat com la comarca 
amb major ocupació hotelera 
de les metropolitanes en els 
mesos de juny i juliol. El client 
procedent d’Espanya (57%) 
va continuar sent el majori-
tari. Juny fou el mes amb una 
major presència de turistes 
domèstics (74%) i agost el mes 

amb major presència de turis-
ta internacional (56%). El pes 
del turista domèstic respecte 
l’estiu passat va disminuir de 
manera significativa (que su-
perava el 83% del total de tu-

ristes de la comarca). D’altra 
banda, va millorar la valora-
ció de l’empresariat del Baix 
Llobregat de la marxa del 
negoci i de l’ocupació aquest 
estiu. Ho va valorar amb un 
6 (sobre 10) l’ocupació i la 
marxa del negoci. Les valo-
racions també van millorar 
mes a mes sent l’agost va ser 
el millor valorat. Un total de 
78 euros va ser el preu mig 
dels establiments hotelers 
aquest estiu. Les tarifes van 
créixer en un 55% respecte 
a l’estiu passat. Mentrestant, 
juliol fou el mes on l’augment 
tarifari major (+58%).
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Sant Feliu renova les quatre 
Flors d’Honor de Viles Florides
Abrera, Martorell, Sant Just Desvern i Sant Boi mantenen 
les tres, mentre que Molins de Rei suma, un any més, dues

El moviment Viles Florides, 
promogut per la Confe-
deració d’Horticultura 

Ornamental de Catalunya 
(CHOC), va lliurar les Flors 
d’Honor 2021 en un acte que 
va aplegar unes 200 perso-
nes a Cabrera de Mar, entre 
representants del moviment 
a tot el país, representants 
institucionals i del món de la 
jardineria i de la planta a Ca-
talunya i Andorra. Durant la 
gala es van premiar 154 mu-
nicipis de Catalunya, i també 

d’Andorra, i que van rebre el 
reconeixement de Viles Flo-
rides pel seu treball de trans-
formació dels espais públics a 
través de l’enjardinament i la 
millora dels espais verds. Du-
rant el transcurs de l’acte s’ha 
presentat el documental ’Viles 
Florides. 10 anys fent créixer el 
verd’ per commemorar el 10è 
aniversari del moviment. Sant 
Feliu de Llobregat va aconse-
guir, per tercer any consecutiu, 
quatre Flors d'Honor. Aquest 
és un reconeixement de la 

Confederació Ornamental 
de Catalunya (CHOC) als mu-
nicipis que treballen per a la 
millora dels seus espais verds 
urbans i enjardinats i per a la 
qualitat de vida dels veïns i veï-
nes, així com la conscienciació 
social envers les polítiques de 
sostenibilitat ambiental. Altres 
poblacions també van reno-
var les distincions. Així Abrera, 
Martorell, Sant Just Desvern 
i Sant Boi de Llobregat van 
aconseguir mantenir les tres 
Flors d’Honor. Mentrestant, 

Molins de Rei va renovar per 
cinquè any consecutiu les 
dues Flors d’Honor.

Fotos: Arxiu

Sant Boi de Llobregat crea un 
servei d'informació ambiental 

L 'Ajuntament de Sant Boi de Llobregat va posar 
en funcionament recentment un nou servei 
d'informació ambiental a l'entorn forestal i fluvial de 

Sant Boi, a càrrec de l'Associació de Voluntaris de Medi 
Ambient i Entorn Natural Prodema. La iniciativa reforça 
la figura i el paper dels 'agents de salut', que estén ara 
al medi natural de manera permanent la seva tasca en 
favor de la salut i la qualitat de vida de la ciutadania 
d'aquest municipi del Baix Llobregat.

Milers de persones es manifesten 
contra l’ampliació de l’aeroport

M ilers de persones -90.000 segons els organitzadors 
i 10.000 segons la Guàrdia Urbana- van participar 
en la manifestació contra l'ampliació de l'Aeroport 

de Barcelona-El Prat convocada per entitats ecologistes 
i agràries per reclamar la paralització indefinida del 
projecte. Sota el lema 'Ampliacions No. Menys avions 
i més vida', la manifestació va ser secundada per 
centenars de col·lectius de tot Catalunya i va omplir el 
carrer Tarragona de Barcelona.

Noves plaques fotovoltaiques 
a una escola de Pallejà

L’escola Àngel Guimerà de Pallejà s’autoabastirà amb 
plaques fotovoltaiques. El projecte, finançat per la 
Diputació de Barcelona amb el suport dels Fons de 

Desenvolupament Regional Europeu (FEDER) a sol·licitud de 
l’Ajuntament de Pallejà, preveu la instal·lació de 42 mòduls 
fotovoltaics a la coberta de l'edifici principal de l'escola. 
Gràcies a aquest sistema, amb una potència total instal·lada 
de 17,22 kW, el centre podrà veure reduïda la seva demanda 
externa d’electricitat en aproximadament un 25%.

MEDI AMBIENT
El Consell s’adhereix 
al Pacte per l’Adaptació 
al Canvi Climàtic

El Consell Comarcal del 
Baix Llobregat s’ha 
adherit al Pacte per 

l’Adaptació al Canvi Climàtic, 
una xarxa d’administracions, 
empreses, entitats i altres 
organitzacions  a escala 
europea, compromeses a 
posar en marxa accions que 
ajudin a augmentar la resi-
liència dels territoris i de les 
activitats econòmiques que 
en ells s’hi desenvolupen. El 
Pacte està emmarcat en el 
projecte Life Clinòmics,  pro-
jecte europeu liderat per la 
Diputació de Barcelona, que 
proposa nous processos 
d’inversió d’entitats públi-

ques, especialment muni-
cipis, així com empreses 
privades de determinats 
sectors representatius, 
per disminuir la seva vul-
nerabilitat, anticipar-se als 
impactes climàtics i aug-
mentar la seva resiliència, 
la qual cosa pot millorar la 
competitivitat i augmen-
tar l’ocupació. Aquesta ad-
hesió permetrà analitzar 
vies de col·laboració amb 
altres membres que signin 
el Pacte per l’Adaptació al 
Canvi Climàtic, a més de 
ser una bona oportunitat 
per  poder compartir bo-
nes pràctiques.

Castelldefels aconsegueix la 
Bandera Verda d’Ecovidrio
El municipi baixllobregatí ocupa el segon lloc a Catalunya 
i sisè a Espanya en el reciclatge d’envasos de vidres

E l municipi de Castellde-
fels ha aconseguit per 
primera vegada, la Ban-

dera Verda, una de les vuit 
que es lliuraran a tot Espan-
ya i que promou Ecovidrio, 
entitat encarregada de la 
gestió del reciclat de residus 
d'envasos de vidre a Espan-
ya, a través del “Moviment 

Banderes Verdes”. Durant els 
mesos de juliol i agost, Cas-
telldefels ha tingut la partici-
pació del cent per cent dels 
establiments hostalers i ha 
recollit 346.620 kg d'envasos 
de vidre, aconseguint estal-
viar emissions de CO2 equi-
valents a retirar 93.868 co-
txes dels carrers durant un 

any. Amb un total de 1324 
punts, Castelldefels se situa 
en segon lloc a Catalunya 
i sisè lloc respecte a l'estat 
espanyol i, rebrà l'ensenya 
verda, per primera vegada, 
situant-se a l'avantguarda 
de municipis espanyols 
compromesos amb el reci-
clatge d'envasos de vidre.

Què és?
La Bandera Verda és el reco-
neixement físic i simbòlic que 
Ecovidrio atorga al municipi 
que més implicació ha de-
mostrat en la campanya "Mo-
viment Banderes Verdes 2021", 
convertint-se en el referent 
del reciclatge d'envasos de 

vidre, la lluita contra el canvi 
climàtic i la cura de les nostres 
costes. En aquesta edició s'han 
presentat vint-i-tres munici-
pis catalans i cent vint-i-nou 
municipis de tot l'Estat. En cas 
de Catalunya, només s'han 
atorgat dues banderes, l'altre 

municipi guanyador ha estat 
Torroella de Montgrí-Estartit. 
El sistema de puntuació que 
Ecovidrio ha establert per dis-
tingir els municipis més com-
promesos amb el reciclatge i 
la sostenibilitat s'ha basat en 
diverses premisses.

Foto: Arxiu

La recuperació socioambiental 
del Riu Llobregat, en marxa
Les actuacions a Sant Boi, Santa Coloma i Sant Vicenç serviran 
per millorar la qualitat ambiental i paisatgística de l’espai fluvial 

L’AMB i els ajuntaments 
continuen impulsant la 
recuperació socioam-

biental del riu Llobregat 
com a part fonamental de 
la infraestructura verda i 
blava de la metròpolis de 
Barcelona. Aquest mes de 
setembre han començat 
les actuacions de millora i 

transformació dels camins 
fluvials a Sant Boi i durant el 
mes d’octubre començaran 
les intervencions a Santa 
Coloma de Cervelló i a Sant 
Vicenç dels Horts. Es tracta 
d’un conjunt d’actuacions 
al marge dret del riu que 
van començar a Pallejà a 
principis d’aquest 2021. 

La inversió conjunta per 
als quatre municipis és 
d’1.920.000 euros. Aques-
tes obres pretenen crear 
una xarxa bàsica d’accessos 
al riu, millorar camins se-
cundaris i  instal·lar equi-
paments a l’espai fluvial. 
L’objectiu principal és millo-
rar la qualitat ambiental del 

Llobregat i fer compatible 
l’ús social i lúdic amb la re-
cuperació mediambiental. 
L’AMB portarà a terme un 
conjunt d’actuacions en els 
marges del riu que dotaran 
d’identitat metropolitana 
al riu i alhora s’adaptaran a 
les particularitats locals de 
cada municipi.

Foto: Arxiu
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TECNOLOGIA

El Prat de Llobregat participa 
en una  plataforma digital 
per a persones sense llar
Aquest col·lectiu social podrà guardar al mòbil i ordinador la 
documentació i contactar en tot moment amb professionals socials

La Fundació iSocial i els 
ajuntaments de Bar-
celona, Girona i el Prat 

de Llobregat impulsen el 
projecte NIDUS, per des-
envolupar una plataforma 
digital per millorar l’atenció 
a les persones sense llar. 
La plataforma està creada 
per ser accessible des de 
mòbil i ordinador i oferirà 
a les persones en situació 
de sensellarisme un pa-
quet d’eines tecnològiques 
perquè les puguin utilitzar. 
Entre aquestes, hi haurà 
una ‘caixa forta digital’ que 
els permetrà guardar la 
seva documentació al nú-
vol i un sistema de xat per 

poder-se comunicar amb 
els professionals socials. 
Un cop desenvolupades 
aquestes eines es farà una 
prova pilot amb una cin-
quantena de persones dels 
tres municipis. En el pro-
jecte hi col·laboren ABD, 
Grup ATEA, Suport-Girona 
i Fundació Sant Pere Cla-
ver. El projecte tecnològic 
neix per donar resposta a 
la pèrdua de documentació 
que afecta habitualment el 
col·lectiu social de persones 
sense llar i a les situacions 
d’ansietat i trastorns de sa-
lut mental que se’n deriven, 
així com a la sobrecàrrega 
burocràtica que això gene-

ral als professionals socials 
que els atenen. El CEO de la 
Fundació iSocial, Toni Codi-
na, ha destacat que més del 

80% de les persones sense 
llar té telèfon mòbil i per 
això ha afirmat que cal po-
tenciar aquesta eina.

Ofertes de feina per Whatsapp

L’Ajuntament de Gavà ha llançat un nou canal de 
Whatsapp per rebre ofertes de feina i cursos de 
formació per a persones en situació d’atur, amb 

estudis o sense que volen millorar la seva situació 
laboral, però també s’adreça a aquelles que necessitin 
formar-se per augmentar els seus coneixements. Les 
empreses interessades en què es faci difusió de les seves 
ofertes laborals poden adreçar-se al Centre de Serveis 
per a l’Ocupació-Rosa Luxemburg, espai que tramita 
gratuïtament l’oferta perquè sigui visible a la Xarxa Xaloc i 
al servei d’avisos per WhatsApp.

Espai sobre salut digital 

E l laboratori ciutadà Citilab, ubicat a Cornellà de 
Llobregat, impulsa una iniciativa de debat i reflexió 
en el marc del projecte Salut Digital, un espai 

d’intercanvi de coneixement i d’experiències entorn 
de les TIC i a les noves formes de relació sorgides entre 
persones en l’era digital.

Mentors digitals a les escoles

E l Govern ha aprovat la dotació de 284 mentors 
digitals per tal d’impulsar la digitalització dels 
centres educatius catalans, entre els quals hi ha 

diversos del Baix Llobregat. Es tracta d’una figura que ha 
d’acompanyar, implementar i avaluar l’estratègia digital 
als centres, i que és una de les principals actuacions del 
Pla d’educació digital de Catalunya 20-23.

Foto:  Arxiu

Levi Díaz representarà Espanya 
a Eurovisió Júnior 2021
El jove cantant cornellanenc va ser el guanyador de La Voz Kids 6

Després de guanyar La 
Voz Kids 6, Levi Díaz 
té un nou repte. Ha 

estat escollit representant 
d’Espanya a Eurovisió Júnior 
2021, que se celebrarà a Pa-
rís el pròxim 19 de desem-
bre. Amb només 13 anys, el 
cornellanenc espera enlluer-
nar de nou, ara a la resta del 
continent. RTVE ja treballa 
amb l’elecció de la cançó que 
interpretarà en l’escenari de 
la Seine Musicale -al tanca-
ment de la present edició-. A 
diferència de Polònia 2020, 
els organitzadors (France 
Télèvisions i la UER), volen 
tornar a celebrar l’espectacle 
en directe, complint amb to-
tes les mesures de segure-

tat enfront de la Covid-19. 
La capital francesa rebrà 
a les 19 delegacions que 
formaran part del concurs 
enguany. A més d’Espanya, 
Portugal i Alemanya també 
han revelat el nom dels seus 
candidats: Simão Oliveira i 
Pauline, que serà la segona 
representant germànica en 
la història del concurs amb 
el tema “Imagini us”. La res-
ta de països que intentaran 
emportar-se el mini mi-
cròfon de vidrel són Albà-
nia, Armènia, l’Azerbaidjan, 
Bulgària, França, Geòrgia, 
Itàlia, Irlanda, Kazakhstan, 
Macedònia del Nord, Malta, 
Països Baixos, Polònia, Rús-
sia, Sèrbia i Ucraïna. “A més 

de continuar amb la meva 
formació com a cantant amb 
classes de tècnica vocal, pia-
no i ball, m’estic preparant 
de valent per a fer un bon 
paper en l’edició d’enguany 
d’Eurovisió Júnior”, expli-
ca. El jove cornellanenc no 
ho tindrà gens fàcil i tindrà 
el llistó molt alt, ja que els 
darrers representants es-
panyols sempre han ocupat 
posicions capdavanteres en 
la votació: “No estic pres-
sionat per estar entre els 
millors concursants, perquè 
cantar és una cosa que sem-
pre m’ha agradat i és natural 
en mi. Però reconec que hi 
haurà molta competència i 
m’hauré d’esforçar molt.”

Foto: Miguel Ángel Tabernero

Jersey City lluirà una escultura 
del santjustenc Jaume Plensa

Jaume Plensa inaugurarà el pròxim 21 d’octubre a Jersey 
City l’escultura anomenada “Water’s Soul” (ànima de 
l’aigua), que quedrà permanentment a la costa de Nova 

Jersey davant el port de Nova York. És la més alta (24,3 
metres) que ha fet l’artista que resideix a Sant Just Desvern i 
estarà situada a tocar del riu Hudson. Plensa vol homenatjar 
un riu que té un passat comercial durant els segles XIX i inicis 
del XX. “És un rostre en estat silenci de contemplació que vol 
ser un tribut al riu Hudson. Expressa l’esperança col·lectiva 
de la humanitat de construir un món millor”, explica l’artista.

Ramon Mirabet ofereix un 
concert inclusiu per a sords

El cantautor de Sant Feliu de Llobregat, Ramon Mirabet, 
va oferir el passat 28 de setembre un concert inclusiu 
per a persones sordes, amb intèrpret de signes, al 

Centre Cultural Albareda de Barcelona, un local amb 
bucle magnètic. Després de la seva Gira del Mar, que va 
recórrer Catalunya i Balears a bord d’un veler, Mirabet va 
recalar a Barcelona per interpretar cançons com ‘Another 
Man Done Gone’, ‘For The Lady’ i ‘HappyDays’, davant una 
audiència formada principalment per persones sordes. El 
concert va formar part del cicle encantats.

La gavanenca Candela Peña 
guanya el premi Platino

Candela Peña va guanyar, recentment el premi Platino 
a millor actriu de cinema pel seu treball a “La boda 
de Rosa”, dirigida per Icíar Bollain. L’actriu gavanenca 

va aprofitar el seu discurs durant la gala dels premis per 
tornar a demanar feina als directors de cinema com ja va 
fer el 2013, quan va guanyar el Goya en la categoria de 
Millor Actriu de Repartiment per la pel·lícula “Una pistola 
en cada mano”. Mentrestant, explicava sota un somriure 
que se sent com si estigués a Miss Món representant a 
Espanya amb la gràcia que la caracteritza.

La Fundació 
Finestrelles acosta 
el món de l’òpera

De nou Simfonova -en 
primícia per als amics 
de la Fundació Fines-

trelles- acosta al món de 
l‘òpera d‘una manera diste-
sa i divulgativa alhora que 
rigurosa i de  qualitat amb 
l’espectacle “Nit d’arts” de 
Marcel Gorgori. Es represen-
tarà el pròxim 26 d’octubre 
de 20 a 22 hores a la Sala 
Barts (Barcelona). Donades 
les circumstàncies actuals, 
l’acte es desenvoluparà 
complint totes les mesures 
de seguretat proposades 
pel ministeri de Sanitat. Un 
any més, la fundació aposta 
per un acte adreçat a tots els 
públics. L’objectiu és oferir 
una bona estona als amics 
de la fundació i recalçar-nos 
en aquests moments difícils 

per tots. La recaptació del 
concert ajudarà a la compra 
de material de protecció 
pels usuaris i personal de 
la Fundació. I també per se-
guir desenvolupant els pro-
grames personalitzats per a 
totes les persones amb dis-
capacitat intel·lectual que 
cada dia atenen a la Funda-
ció Finestrelles.

CULTURA
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El pratenc Luis Quiño-
nero és el nou vicepre-
sident de la Federació 

Catalana de Futbol. El 
president de l’Associació 
Esportiva Prat s’incorpora 
en la nova responsabilitat 
a la Junta Directiva, avalat 
per la seva dilatada expe-
riència com a dirigent esportiu. “Treballaré amb la mateixa 
dedicació que ho he fet sempre al meu club, per aportar el 
meu granet de sorra al futbol català. Durant tota la meva 
trajectòria he estat vinculat al món del futbol, especial-
ment a la comarca del Baix Llobregat, i ara inicio una nova 
etapa on traslladaré tot aquest bagatge, implicació i ho-
nestedat a la Federació Catalana de Futbol”, va dir. 

Quiñonero, vicepresident de la 
Federació Catalana de Futbol

La triatleta de Sant Boi 
de Llobregat, Judith 
Corachán, va guanyar 

la Marató de San Francisco. 
La baixllobregatina, cam-
piona d’Espanya de la llar-
ga distància, va completar 
els quaranta-dos quilòme-
tres de recorregut amb un 
temps de 2h55’33’’, més de quinze minuts per davant de la 
segona classificada Elena Makarevich i gairebé vint amb 
Emily Haggerty, que va completar el podi femení en terce-
ra posició. El seu ritme mitjà va ser de quatre minuts i vuit 
segons. La Marató de San Francisco és un esdeveniment 
esportiu popular al qual l’atleta santboiana ha participat 
mentre està en un viatge de vacances.

Judith Corachán guanya la 
Marató de San Francisco

Foto: J.C.

E ls Jocs Esportius Escolars 
(JEE) del Baix Llobregat, 
organitzats pel Consell 

Esportiu del Baix Llobre-
gat (CEBLLOB) comencen 
la nova temporada 2021-
2022 aquest 16 d’octubre 
amb el Torneig d’Obertura, 
amb partits de futbol sala, 
bàsquet, futbol 7 i voleibol arreu de la comarca. Les com-
peticions escolars tindran inici amb les mateixes mesures 
d’higiene i seguretat que la fase de represa del curs passat, 
garantint així una competició segura i saludable. El sistema 
de joc Juga Verd Play a través del qual els valors sumen al mar-
cador, també es reactivarà amb la tornada dels Jocs Escolars.

Comencen els Jocs Esportius 
2021-2022 al Baix Llobregat

Foto:  CNSF

SANT JOAN DESPÍ

Joan Laporta vol portar al 
Barça a l’Estadi Johan Cruyff
El president del club blaugrana vol ampliar la instal·lació, però 
hi ha moltes complicacions per fer realitat aquest projecte

Foto:  Arxiu

CORNELLÀ 

La 40a Cursa de Cornellà 
aplega un miler d’atletes
Daniel Álvarez i Mariona Soler, guanyadors dels 10 quilòmetres

Al voltant del miler 
d’atletes es van donar 
cita ahir diumenge 10 

d’octubre per a prendre part 
a la Cursa de Cornellà, que en-
guany va arriba a la seva qua-
rantena edició. A la cursa dels 
deu quilòmetres, el guanya-
dor en categoria masculina va 
ser Daniel Álvarez (Cornellà At-
lètic), amb un temps de 32’00’’. 
Jose Manuel Vieito (32’01’’, 
CA Sar Vermú) i Juan Manuel 
Álvarez (33’24’’, Cornellà At-
lètic) van ser segon i tercer 
respectivament. En la femeni-
na, la vencedora fou Mariona 

Soler (Corredors.cat) amb un 
registre de 43’54’’. El podi el 
van completar Sílvia Gonzá-
lez (43’58’’) i Eulàlia Alonso 
(44’27’’, Sedentaris.cat), sego-
na i tercera respectivament. 
D’altra banda, Jordi Pujol es 
va imposar a la cursa del cinc 
quilòmetres en la categoria 
masculina. L’atleta del Club 
Atlètic TMB va fer un temps 
de 15’18’’. Kevin Fernández 
(15’26’’, Cornellà Atlètic) va 
ser segon i Sergio Bejarano 
(15’53’’, Castillejo Running 
Team), tercer. A la categoria 
femenina, la guanyadora va 

ser Alexandra Guada Toapan-
ta (18’10’’), seguida de Sònia Gi-
mènez (18’30’’, Pratenc) i Carla 
Palomar (18’59’’, CT Cornellà)

Altres categories
Els guanyadors en la cate-
goria benjamí van ser Alisa 
Dyomina i Elias Prieto (Cor-
nellà Atlètic). Mentrestant, a 
Infantil-Aleví, els vencedors 
foren Pol Roselló (Corne-
llà Atlètic) i Gemma Pérez. 
D’altra banda, en la catego-
ria prebenjamí  els primers 
classificats van ser Biel Pato 
(CA Sant Boi) i Loida Rubira.

Foto: LPdB

El president de l’FC Bar-
celona, Joan Laporta, va 
anunciar que la seva junta 

pretén “anar a jugar durant un 
màxim d’un any a l’Estadi Jo-
han Cruyff”, a Sant Joan Despí, 
mentre durin les obres més 
compromeses de la remodela-
ció del Camp Nou i que per a 
llavors la casa del primer equip 
femení s’ampliaria “fins als 
40.000 o 50.000 espectadors”, 
una obra que els experts con-
sultats veuen molt difícil.

Complicacions
Les principals complicacions 
serien l’extensió insuficient 

de parcel·la necessària per 
escometre l’obra, la falta 
d’aparcament i de trans-
port per arribar a l’estadi, 
l’aprovació del projecte per 
part de l’Ajuntament de Sant 
Joan Despí. Les graderies 
supletòries podrien tenir 

un cost de fins a 15 milions 
d’euros. Ara mateix l’Estadi 
Johan Cruyff, que es va in-
augurar el 2019, ocupa una 
parcel·la de 26.811 m2 i té 
una capacitat de 6.000 espec-
tadors, la majoria d’ells situats 
en la tribuna principal, amb 

una capacitat de 5.000 espec-
tadors. La intenció del Barça 
és posar graderies supletòries 
per ampliar l’aforament fins a 
vuit vegades l’actual.

Montjuïc
Així, pràcticament es des-
carta l’altra opció que va 
valorar la junta de Laporta, 
la d’anar a jugar a l’Estadi 
Olímpic Lluís Companys, si-
tuat a Montjuïc, una decisió 
que també hagués compor-
tat importants remodela-
cions que podrien haver-li 
costat al club blaugrana fins 
a 20 milions d’euros.

Foto: AEP
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ESPORTS
El programa "Handbol 
Inclusiu" ja està en marxa

El Club Finestrelles Shopping Centre Handbol Esplugues 
va presentar el programa “Handbol Inclusiu”, dirigit a 
promoure l’activitat física i esportiva amb persones 

amb discapacitat, i apropar els seus jugadors i jugadores 
a aquests col·lectius, tal com marquen els valors del club. 
Mitjançant la pràctica de l’handbol a l’àrea d’influència 
d’Esplugues, i durant vint caps de setmana, diferents 
equips de Finestrelles SC Handbol Esplugues, participaran 
en un entrenament conjunt amb nois i noies amb 
síndrome de Down de l’Associació ALES. 

Doblet del BM Granollers al 
35è Torneig d’Handbol Juvenil 

Es va celebrar el 35è Torneig d’Handbol Juvenil 
Ciutat d’Esplugues. El BM Granollers va aconseguir 
fer el doblet -en categoria masculina i femenina-. 

Els vallesans es van imposar a la final davant l’FC 
Barcelona per 20-28 en categoria masculina, i en la 
femenina van vèncer al BM La Roca per 40-26. D’altra 
banda, es va celebrar una jornada de portes obertes del 
nou Complex Sociocultural i Esportiu de Can Vidalet, 
que va incloure diverses activitats dinamitzades per les 
entitats esportives locals del municipi. 

La 17a Cursa Bons Amics de Sant 
Vicenç dels Horts tanca la Copa 

Sant Vicenç dels Horts va acollir dissabte 26 de 
setembre la dissetena edició de la Cursa Bons Amics, 
organitzada per la Penya Ciclista Bons Amics, una de 

les darreres proves de la temporada de la Copa Catalana 
cadet i de fèmines júniors de carretera. Martí Pratginestós 
(cadet), Laia Bosch (cadet) i Estefania Jiménez (júnior) 
van ser els guanyadors en la seves categories. 

Cara i creu del Levante Las 
Planas a la Lliga i la Copa

El Levante Las Planas no va poder accedir a la segona 
eliminatòria de la Copa de la Reina després de 
perdre davant del conjunt canari del Ginelux Juan 

Grande Femenino per un clar 3-0. D’altra banda, el 
conjunt santjoanenc és el líder en solitari del grup Nord 
de la Lliga Retro Iberdrola després de cinc jornades. 

Foto: Handbol Esplugues

CORBERA DE LLOBREGAT

Sanz: "S’ha acabat la meva 
etapa de motos en el Dakar"
Natàlia Galindo es va aconseguir a Malta la medalla d’or en el        
campionat internacional Diamond Cup de Bikini Fitness

La corberenca Laia Sanz, 
que fa tres setmanes es 
va proclamar per cator-

zena vegada campiona del 
món de Trial, va avançar que 
participarà en el Dakar 2022, 
“però no serà en motos, sinó 
en quatre rodes”. “És clar que 
s’ha acabat la meva etapa 
de motos en el Dakar i amb 
això no vull dir que deixi to-
talment el món de les motos. 
Sobre el Dakar ja tinc pressa 
la decisió”, va afegir la pilot 
de l’equip KH7, qui no ha 
volgut avançar res més, “per-
què el tema encara no està 
tancat”. Sanz va recordarque 
ja ha corregut onze vegades 
el ral·li conduint una moto-

cicleta, “i la majoria de pilots 
de motos del Dakar fan sobre 
deu o onze participacions. És 
una cosa molt exigent i t’has 
de preparar molt bé. Els dos 
últims anys no em vaig pre-
parar com m’hagués agradat 
i no vaig gaudir com ho ha-
via fet en altres anys”. Un altre 

factor per a la pilot és que, 
“l’estil de carrera a Aràbia 
Saudita és més ràpid i amb la 
teva experiència ja veus que 
cada vegada et costa més as-
sumir aquests riscos”. El que 
té assumit és que, l’objectiu 
del Dakar 2022 serà “apren-
dre” pilotant un vehicle de 

quatre rodes. “Si fins ara era 
lluitar per ser entre els quinze 
primers en la general, aquest 
any serà diferent”, va precisar.

Campiona
Sanz va tornar a fer història 
a Gouveia (Portugal). La pi-
lot de KH-7 va recuperar la 
corona del Mundial de Trial 
Femení i va sumar el seu tí-
tol número 14 en aquesta 
especialitat, en la qual no 
competia des de 2013. Vuit 
anys després, va demostrar 
un gran esperit de sacrifici, 
la qual cosa sumat a un ni-
vell de pilotatge excepcio-
nal li va permetre tornar a 
proclamar-se campiona.

Foto: L.S.

SANT JUST DESVERN 

L’HC Sant Just guanya la 
primera Lliga Catalana Plata
Es va imposar davant el CE Arenys de Munt per un clar 5-0

L’Hoquei Club Sant Just 
va fer història. El conjunt 
baixllobregatí va guanyar 

la primera edició de la Lliga 
Catalana Plata d’hoquei sobre 
patins després de vèncer a 
la final el CE Arenys de Munt 
per un clar 5-0. La final es va 
celebrar al Pavelló Antonio 
Roure d’Alpicat (Lleida). El 
partit no va poder començar 
de la millor manera pels san-
tjustencs, que ràpidament es 
van situar amb un 2-0 a favor 
seu després dels gols de Joan 
Pujalte (6’) i Edu Fernández 
(7’). Els del Maresme no van 

saber reaccionar a un mar-
cador advers i millor joc del 
seu rival i Arnau Saladrigues 
va ampliar l’avantatge amb 
el tercer gol (23’) abans del 
descans.A la represa, el CE 
Arenys de Munt va tenir una 
gran oportunitat per retallar 
les distàncies, però va fallar 
un penal favorable. El porter 
Didac Sánchez va tenir molt 
a veure, que en els moments 
més difícils va ser determi-
nant amb les seves grans in-
tervencions. L’argentí Sebas 
Duhalde va fer el quart (45’), 
i en ple desconcert mares-

menc Pol Macià va arrodonir 
un gran partit dels grocs amb 
el cinquè (47’).  
A les semifinals, els nois de 
Ferran Pujalte es van classi-

ficar per a la final després de 
guanyar per 3-6 al CHP Sant 
Feliu en un enfrontament 
que es va decidir a la segona 
part en un duel molt intens. 

Foto:  FECAPA
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